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ZÁPIS Z VEŘEJNÉHO ZASEDÁNÍ 

ZASTUPITELSTVA MĚSTA DUBÁ 

č. 1/2024 ze dne 18. ledna 2024 
 

Místo a čas konání: Dubá, Dlouhá ulice čp. 86, od 1700 hodin 
 

Zveřejněna je upravená verze dokumentu z důvodu dodržení přiměřenosti rozsahu 
zveřejňovaných osobních údajů podle zákona ČR č. 110/2019 Sb., o zpracování osobních údajů, 

a Nařízení Evropského parlamentu a rady (EU) 2016/679, o ochraně fyzických osob. 
______________________________________________________________________________________________________ 
 

Zastupitelů přítomno: 10 Ing. Irena Žalovičová (starostka), Ing. Anna Ložková, Monika Šimonová 
 Mgr. Veronika Matějková, Jakub Fliegel, Martin Mynařík, Tomáš Novák 
 Eva Jelenová, Tomáš Mařík, Gabriela Garrihy 
Omluvení zastupitelé:   1 Martin Fuxa, DiS. (místostarosta) 
Zapisovatel zápisu: Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu 
Ověřovatelé zápisu: Monika Šimonová, Gabriela Garrihy 
Zapisovatel usnesení: Mgr. Veronika Matějková 
Další přítomní: Bedřich Janďourek, tajemník MěÚ Dubá 
Občanů přítomno:   4 
______________________________________________________________________________________________________ 
 

Zahájení zasedání zastupitelstva 

Paní starostka – zahajuje řádné veřejné zasedání Zastupitelstva Města Dubá č. 1/2024 a upozorňuje, že ze zasedání 
je pořizován zvukový záznam pro potřeby vyhotovení zápisu. Vítá přítomné zastupitele a občany, a konstatuje, 
že zasedání bylo svoláno dne 9. ledna 2024, tedy řádně a včas v souladu s ustanovením § 92 odst. 1 zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů. 
 

Informace o konání tohoto veřejného zasedání byla podle ustanovení § 93 odst. 1 zákona o obcích zveřejněna 
na úřední desce Městského úřadu Dubá v souladu se zákonem po dobu nejméně 7 dní, a to od 9. ledna 2024 
do 18. ledna 2024. Současně byla tato informace zveřejněna na „elektronické úřední desce“ umožňující dálkový 
přístup. 
 

Konstatuje, že dle prezenční listiny je přítomno 10 členů zastupitelstva, takže zastupitelstvo je usnášeníschopné 
podle ustanovení § 92 odst. 3 zákona o obcích. Omluven je pan místostarosta Martin Fuxa. 
______________________________________________________________________________________________________ 
 

1. Určení zapisovatele zápisu, ověřovatelů zápisu a zapisovatele usnesení 

Paní starostka – navrhuje zastupitelstvu určit zapisovatelem zápisu paní Zuzanu Martínkovou, ověřovateli zápisu 
paní Moniku Šimonovou a paní Gabrielu Garrihy a zapisovatele usnesení paní Mgr. Veroniku Matějkovou. 
 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům vyjádřit se k této záležitosti. K návrhu 
nebyly zastupiteli vzneseny žádné dotazy, připomínky či protinávrhy, občané se k záležitosti nevyjádřili. 
 

Návrh usnesení bod 1): 
 

Zastupitelstvo určuje na návrh paní starostky 
zapisovatele zápisu paní Zuzanu Martínkovou, ověřovatele zápisu paní Moniku Šimonovou a paní Gabrielu Garrihy 
a zapisovatele usnesení paní Mgr. Veroniku Matějkovou. 
 

Výsledek hlasování o návrhu: pro schválení: 10 proti schválení: 0 zdrželo se: 0 
 I. Žalovičová, A. Ložková   
 M. Šimonová, V. Matějková   
 J. Fliegel, M. Mynařík   
 T. Novák, E. Jelenová   
Usnesení bylo schváleno. T. Mařík, G. Garrihy   
______________________________________________________________________________________________________ 
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2. Schválení programu zasedání 

Paní starostka – čte ke schválení navržený program veřejného zasedání Zastupitelstva Města Dubá č. 1/2024, 
v souladu s pozvánkou zaslanou členům zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce 
Městského úřadu Dubá. 
 

Program zasedání zastupitelstva je následující: 
 

1. Určení zapisovatele zápisu, ověřovatelů zápisu a zapisovatele usnesení 
2. Schválení programu zasedání 
3. Informace Kontrolního výboru Zastupitelstva Města Dubá 
 – kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Města Dubá č. 10/2023 ze dne 21. prosince 2023, včetně kontroly 
    plnění nedořešených bodů z předchozích usnesení 
4. Návrhy a informace Majetkového výboru Zastupitelstva Města Dubá 
 – projednání žádosti o zřízení věcného břemene služebnosti inženýrské sítě na městských nemovitostech 
    pozemcích p.p. p.č. 347/1 (část), p.p. p.č. 2998 (část), v obci Dubá, k.ú. Dubá 
5. Informace 
6. Diskuse 
 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům vyjádřit se k této záležitosti. K návrhu 
programu nebyly zastupiteli vzneseny žádné dotazy, připomínky či protinávrhy, občané se k záležitosti nevyjádřili. 
 

Návrh usnesení bod 2): 
 

Zastupitelstvo schvaluje na návrh paní starostky 
předložený program veřejného zasedání Zastupitelstva Města Dubá č. 1/2024. 
 

Výsledek hlasování o návrhu: pro schválení: 10 proti schválení: 0 zdrželo se: 0 
 I. Žalovičová, A. Ložková   
 M. Šimonová, V. Matějková   
 J. Fliegel, M. Mynařík   
 T. Novák, E. Jelenová   
Usnesení bylo schváleno. T. Mařík, G. Garrihy   
______________________________________________________________________________________________________ 

 

3. Informace Kontrolního výboru Zastupitelstva Města Dubá 

Paní starostka – v souladu s jednacím řádem zastupitelstva předává slovo předsedkyni kontrolního výboru 
paní Mgr. Veronice Matějkové. 
 

Paní Mgr. Veronika Matějková – přednáší zprávu kontrolního výboru, kterou zastupitelé již obdrželi. 
Kontrolní výbor se sešel dne 9. ledna 2024 v 16.30 hodin, ve složení Mgr. Veronika Matějková, Tomáš Mařík, 
Lubomír Wagenknecht, Pavel Mojtek a Bedřich Janďourek (tajemník úřadu), omluvena byla Jaroslava Sloupová. 
 

Kontrola plnění usnesení Zastupitelstva Města Dubá 
 

Kontrolní výbor se zabýval kontrolou plnění usnesení Zastupitelstva Města Dubá č. 10/2023 ze dne 21. prosince 
2023 včetně kontroly plnění nedořešených bodů z předchozích usnesení. Výsledky této kontroly jsou uvedeny 
v příloze č. 1 tohoto zápisu. Celkem je v zápise uvedeno 20 bodů, z toho 1 bod byl vyřešen, uzavřen a vyřazen, 
k dořešení tedy zbývá 19 bodů (10 majetkoprávních záležitostí, 3 veřejné zakázky, 6 ostatních záležitostí). 
Další schůzka kontrolního výboru se bude konat dne 13. února 2024 od 16.30 hodin. 
 

Před ukončením tohoto bodu byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům vyjádřit se k této záležitosti. 
Ke zprávě kontrolního výboru nebyly zastupiteli vzneseny žádné připomínky či dotazy, občané se k záležitosti 
nevyjádřili. 
 

Návrh usnesení bod 3): 
 

Zastupitelstvo kontroluje 
plnění usnesení Zastupitelstva Města Dubá č. 10/2023 ze dne 21. prosince 2023, včetně kontroly plnění 
nedořešených bodů z předchozích usnesení. 
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Zastupitelstvo bere na vědomí 
zprávu č. 1/2024 kontrolního výboru zastupitelstva ze dne 9. ledna 2024, viz příloha. 
______________________________________________________________________________________________________ 

 

4. Návrhy a informace Majetkového výboru Zastupitelstva Města Dubá 

Paní starostka – v souladu s jednacím řádem zastupitelstva předává slovo předsedovi majetkového výboru 
panu Jakubovi Fliegelovi. 
 

Pan Jakub Fliegel – přednáší návrhy a informace majetkového výboru, který se sešel dne 8. ledna 2024 
prostřednictvím e-mailové komunikace, ve složení Jakub Fliegel, Bedřich Janďourek, Ing. Anna Ložková, 
Linda Staňková a Tomáš Novák (ODS). 
 

Projednání žádosti na zřízení věcného břemene – služebnosti inženýrské sítě 
na městských nemovitostech – pozemcích, k.ú. Dubá 
 

Pan Jakub Fliegel – sděluje, že společnost ČEZ plánuje realizovat přeložku vrchního kabelového vedení VN v ulici 
Na Terase v Dubé nad domem čp. 341. Jedná se o posun stávající trasy vrchního vedení o cca 10 m směrem 
od tohoto domu. Touto stavbou jsou a nadále budou dotčeny i městské pozemky v rozsahu 16 běžných metrů, 
proto je nutné zřídit věcné břemeno služebnosti. 
 

Majetkový výbor zastupitelstva – navrhuje zastupitelstvu schválit na základě předložené písemné žádosti uzavřít 
Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného břemene – služebnosti a Dohodu o umístění stavby číslo stavby          
IZ-12-4002076, název stavby CL-Dubá ppč. 335/9, přeložka vVN 35 kV, mezi Městem Dubá (budoucí strana povinná) 
a společností ČEZ Distribuce, a.s., Děčín (budoucí strana oprávněná), která se týká umístění a provozování nového 
zařízení distribuční soustavy s ochranným pásmem, tj. uložení vrchního kabelového vedení VN v rozsahu 16 běžných 
metrů včetně umístění 1 ks stožáru, na částech městských nemovitostí – pozemcích pozemkových parcelách 
parcelní čísla 347/1 a 2998, v obci Dubá, katastrální území Dubá. Jednorázová finanční náhrada za zřízení práv 
odpovídajících věcnému břemeni služebnosti byla vyčíslena ve výši 2 000 Kč plus 21% DPH, v souladu se zákonem 
stanovenými postupy pro určení výše náhrady dle zákona č. 151/1997 Sb., o oceňování majetku, a vyhlášky 
č. 441/2013 Sb., oceňovací vyhláška, ve znění pozdějších předpisů. Budoucí strana oprávněná hradí všechny 
související poplatky. 
 

Před hlasováním byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům vyjádřit se k této záležitosti. K návrhu 
nebyly zastupiteli vzneseny žádné dotazy, připomínky či protinávrhy, občané se k záležitosti nevyjádřili. 
 

Návrh usnesení bod 4): 
 

Zastupitelstvo schvaluje na návrh majetkového výboru zastupitelstva 
na základě předložené písemné žádosti uzavřít Smlouvu o budoucí smlouvě o zřízení věcného                                 
břemene – služebnosti a Dohodu o umístění stavby číslo stavby IZ-12-4002076, název stavby CL-Dubá ppč. 335/9, 
přeložka vVN 35 kV, mezi Městem Dubá (budoucí strana povinná) a společností ČEZ Distribuce, a.s., Děčín 
(budoucí strana oprávněná), která se týká umístění a provozování nového zařízení distribuční soustavy s ochranným 
pásmem, tj. uložení vrchního kabelového vedení VN v rozsahu 16 běžných metrů včetně umístění 1 ks stožáru, 
na částech městských nemovitostí – pozemcích pozemkových parcelách parcelní čísla 347/1 a 2998, v obci Dubá, 
katastrální území Dubá. Jednorázová finanční náhrada za zřízení práv odpovídajících věcnému břemeni služebnosti 
byla vyčíslena ve výši 2 000 Kč plus 21% DPH, v souladu se zákonem stanovenými postupy pro určení výše náhrady 
dle zákona č. 151/1997 Sb., o oceňování majetku, a vyhlášky č. 441/2013 Sb., oceňovací vyhláška, 
ve znění pozdějších předpisů. Budoucí strana oprávněná hradí všechny související poplatky. 
 

Výsledek hlasování o návrhu: pro schválení: 10 proti schválení: 0 zdrželo se: 0 
 I. Žalovičová, A. Ložková   
 M. Šimonová, V. Matějková   
 J. Fliegel, M. Mynařík   
 T. Novák, E. Jelenová   
Usnesení bylo schváleno. T. Mařík, G. Garrihy   
 

Paní starostka – děkuje panu Jakubovi Fliegelovi za přednesené návrhy a informace. 
______________________________________________________________________________________________________ 
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5. Informace 

Paní starostka – informuje zastupitelstvo a občany o následujících záležitostech: 
 

Hejtmanský den v Dubé, který se konal ve středu dne 17. ledna 2024 
 

Paní starostka – informuje, že ve středu 17. ledna 2024 se v Dubé konal tzv. Hejtmanský den. Celodenní program 
začínal v 8 hodin ráno příjezdem hejtmana Libereckého kraje pana Martina Půty, kterého přivítala paní starostka 
spolu s panem místostarostou Martinem Fuxou a panem tajemníkem Bedřichem Janďourkem na Městském úřadě 
Dubá, kde se pan hejtman seznámil nejen s úředníky, ale probral s vedením města věci, které se v Dubé podařilo 
v poslední době realizovat, ale i to, co město a jeho občany trápí – zejména se pak jednalo o stav krajských 
komunikací, ale také např. o plánovanou digitalizaci stavebních úřadů, k níž doposud nikdo nedostal bližší 
informace. Z úřadu se pan hejtman spolu s představiteli města přemístil do IMESTY spol. s r.o. ve Dřevčicích, 
kde navštívil výrobní prostory této společnosti, kterými jej provedl majitel firmy pan Jiří Samec. Následovala 
návštěva Základní školy Dubá, kde si pan Martin Půta prohlédl několik tříd, pozdravil pracovníky školy, probral 
s ředitelkou školy paní Mgr. Janou Heringovou témata, která trápí především ředitele menších škol a přislíbil, 
že zmíněné body osobně prodiskutuje s ministrem školství. Poté následovala návštěva Diakonie Dubá, kde byla 
hlavním tématem diskuze s ředitelem zařízení panem Michalem Exnerem složitě nastavený systém zařazení 
a financování podobných zařízení, jako je Diakonie Dubá (ta je jedním z mála rehabilitačních center, které pomáhají 
svým handicapovaným klientům k návratu do běžného života, a přijímá klienty z různých krajů republiky). 
Před obědem se starosty okolních obcí se pan hejtman podíval na zrekonstruované skalní sklípky a prohlédl si vnitřní 
prostory Sušárny chmele. Po obědě následovala prohlídka staveniště ve Vrchovanech, kde vniká čistírna odpadních 
vod, poté návštěva truhlárny pana Jaroslava Baláčka, Dětského domova Dubá – Deštná, kudy delegaci provedla 
ředitelka domova paní Mgr. Zdeňka Slavíková. Další zastávkou byla hasičská zbrojnice v Dubé, kde bylo jedním 
z hlavních témat fungování a financování vysílače v Bukovci, který využívá HZS LK k pokrytí území signálem 
zajišťujícím komunikaci mezi jednotkami a operačním střediskem při výjezdech, přičemž jeho využívání hradí 
město ze svého rozpočtu. Řeč byla také o fungování a financování jednotek JPO II/1. Posledním bodem programu 
bylo setkání s občany, během něhož padla řada dotazů nejen na politická témata. Setkání s občany se trochu 
protáhlo a skončilo po půl sedmé večer. Během dne se podařilo navštívit také Nedvězí, přičemž se pan hejtman 
osobně mohl přesvědčit o stavu krajského úseku komunikace Rozprechtice – Dražejov – Nedvězí, o jehož opravě 
a následném převodu do majetku města Liberecký kraj s Městem Dubá jedná již několik let. Seznámen byl rovněž 
s problematikou chybějící možnosti bezpečného přechodu pro pěší přes I/9 v úseku Nový Berštejn – Krčma. 
Paní starostka dodala, že věří, že toto setkání přispěje k řešení nejtíživějších témat, které v průběhu celého 
dne zazněly. 
 

Proběhlá výměna nádob na komunální a separovaný odpad 
 

Paní starostka – informuje, o kompletní výměně nádob na směsný komunální odpad ve všech částech města, 
která proběhla před koncem roku 2023, kdy v souvislosti s ukončením sedmileté smlouvy se společností 
AVE CZ odpadové hospodářství s.r.o. došlo ke stažení a navrácení nádob, které byly majetkem svozové firmy, 
a za které město platilo nájem. V souvislosti s tímto vyjádřila poděkování pracovníkům údržby města, kteří se 
i přes nahlášenou dovolenou účastnili rozvozu a rozmisťování jak nových nádob domovních, tak i kontejnerů 
na směsné odpady. Zároveň blíže popisuje nově nastavený systém odpadového hospodářství, tj. změnu frekvence 
vývozů na 1x14 dní, stabilizaci počtu odpadových nádob dle předem stanovených pravidel (1-4 obyvatelé 
v domácnosti = nádoba 120 l, 5 a více občanů = nádoba 240 l, popř. 2x120 l dle domluvy). Dále informuje o výměně 
nádob na tříděné odpady, k níž došlo hned na začátku ledna 2024. AVE CZ si postupně v několika dnech odvezlo 
své kontejnery se spodním výsypem, které byly nahrazeny sídlištními kontejnery s výsypem horním, barevně 
odlišenými díly vík a polepy s informacemi o komoditě, pro kterou jsou určeny. Vzhledem k počtu míst, množství 
nádob a skutečnosti, že dodavatel, který tuto zakázku vysoutěžil, dodal špatné kontejnery na sklo, se výměna 
neplánovaně protáhla. V současné době jsou již všechna místa osazena kontejnery, vznikla i stanoviště nová 
z podnětu občanů a v případě potřeby je hnízda možno doplnit o další separátní nádoby, neboť město pořídilo 
nádob více. Zároveň poděkovala ekoložce města, která v posledních týdnech intenzivně komunikuje s občany 
a vysvětluje jim změny, k nimž v oblasti odpadů došlo. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – vysvětluje, že dotazy se týkají nejčastěji ukládání popela, 
který v topné sezóně samozřejmě výrazně navyšuje množství směsného komunálního odpadu. Konstatuje, že tomu, 
kdo má vlastní nádobu na popel je po vzájemné konzultaci a dohodě popelnice označena speciální samolepou, 
díky níž bude tato nádoba v topné sezóně vyvezena. Doplňuje, že v několika odůvodněných případech byly po dobu 
nezbytně nutnou občanům vydány nádoby navíc (např. mají-li doma dítě na plínkách, dospělou osobu, která 
ze zdravotních důvodů produkuje zvýšené množství zdravotnického odpadu apod.), nicméně, že každý případ 
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je třeba důkladně prověřit a zvážit, aby nedocházelo k umělému navyšování počtu vydaných nádob. Podotýká, 
že všechny nádoby jsou evidovány a že pokud u někoho nedošlo k navrácení nádob společnosti AVE, které byly 
záměrně zatajeny za účelem dalšího využívání, nová svozová společnost tyto nádoby rozhodně vyvážet nebude. 
Dále konstatuje, že ne všichni byli v době výměny nádob přítomni a tak bude v některých případech tato výměna 
dořešena v následujících týdnech či měsících. Zároveň podotýká, že drtivá většina občanů důvod změn nastavených 
městem chápe, neboť jsou si vědomi toho, že je třeba více třídit a uvádí, že v posledních dnech eviduje značné 
množství žádostí o vydání nádob na tříděné odpady a že ji velmi těší, že se ozývají i ti, kdo v uplynulých letech 
popelnice na papír a plasty odmítali s tím, že těchto odpadů doma mají minimum a nyní zjistili, že je pro ně daleko 
jednodušší odpady vytřídit a ušetřit tak místo ve své popelnici na směsný komunální odpad. Popisuje, že při prvním 
svozu směsného odpadu bylo u popelnic minimum pytlů, které by nasvědčovaly tomu, že velikost nádob 
je vzhledem k frekvenci vývozů nedostačující. 
 

Paní starostka – děkuje za přednesené informace a konstatuje, že kolem tak velké změny je vždy hodně práce 
a zvykat si na nové věci je pokaždé trochu bolestivé, nicméně věří, že si na nový systém občané brzy zvyknou 
a nebudou se potýkat s většími problémy. 
 

Občan – reaguje na již zmíněné téma – odpady s tím, že svoz jednou za 14 dní je u tak malé popelnice nedostačující. 
Podotýká, že slyšela, že občané na tuto změnu nadávají a je sama překvapena, že stěžovat si na zasedání 
zastupitelstva na nově nastavená pravidla pro svoz odpadu přišla sama a ještě k tomu pozdě. Dále se ptá zastupitelů, 
zda si umí představit, jak to bude vypadat v létě, až bude z popelnice bioodpad po čtrnácti dnech zapáchat a budou 
se v ní líhnout mračna much, zda to podle nich bude „to pravé ořechové“? Dále uvádí, zda si zastupitelé 
umí přestavit, jak se v téhle sibérii nějaká „babka“ s chodítkem nebo o berlích potáhne s taškami plnými plastu 
nebo papíru ke kontejneru až bůhví kam. Uvádí, že v Dubáčku se dočetla, že popel ze dřeva je velmi dobrým 
materiálem na kompost a skvělé hnojivo na zahrádku, ale že ona topí uhlím, a to si nikam sypat nebude. Zmiňuje 
také, že na poplatkovém oddělení slyšela, že lidi sice hodně třídí, ale pořád dělají i černé skládky a jestli si zastupitelé 
myslí, že tímto něčemu pomohou. Uvádí, že pokud mají lidem zůstat malé popelnice, bylo by dobré vrátit se 
k týdennímu svozu, že by za to lidé byli vděční. Dále uvádí, že by bylo dobré lidem třeba v Dubáčku zdůraznit, 
že nemusí poplatek za odpady platit na celý rok najednou, ale mohou si to rozložit do dvou pololetních splátek, 
protože to nevědí a nemuselo by je to tolik finančně zatížit. Dodává, že vzhledem k tomu, že provozuje stanici 
pro handicapované dravce, tak si sama platí velkou firemní popelnici, kterou jí jednou za 14 dní sváží AVE a uvádí, 
že nemít ji, neměla by popel kam dát. V létě předpokládá, že s malou popelnicí problém mít nebude, ale v zimě 
s tím problém má. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – odpovídá na otázky občana xxxxxxxxxx s tím, že zmiňuje zapáchající 
bioodpad v popelnicích na směsný komunální odpad při vývozu jednou za 14 dní a dovoluje si ji upozornit, že 
bioodpad ze zákona v popelnicích na směsný odpad být vůbec nesmí, a že na bioodpady mají občané od dubna 
2021 hnědé popelnice, které se sváží jednou za 14 dní a na zápach z nich si za celou tu dobu nikdo nestěžoval. 
Pokračuje reakcí na tu část, v níž občan xxxxxxxxxx kritizuje, že se po starších občanech požaduje, aby v nepříznivém 
počasí, byť špatně chodí, nosili tašky s tříděnými odpady do kontejneru na separovaný odpad a upozorňuje, 
že povinnost třídit odpady je dána zákonem, vztahuje se na každého bez výjimky a rozhodně to není výmysl obce. 
Uvádí, že stejně tak, jako má popelnici na plasty přímo občan xxxxxxxxxx, mají ji i jiní občané města a že této 
možnosti hojně využívají, a to jak v případě plastu, tak i papíru. Co se popela z uhlí týče, vysvětluje občanovi 
xxxxxxxxxx, že na městě jsou si vědomi toho, že ti, kdo topí uhlím, nemohou popel použít na kompost, nicméně 
nelze dělat výjimku u každého, kdo topí uhlím a rozdávat bezhlavě popelnice všem, kteří se ozvou, protože to 
by nebylo fér vůči ostatním. Nicméně podotýká, že těm, kdo se kvůli popelu ozvou, nabízí alternativu, že pokud 
si koupí vlastní nádobu, ta jim bude označena příslušnou samolepkou a po dobu topné sezóny bude vyvážena. 
Vysvětluje, že město investovalo do pořízení všech nádob nemalé finanční prostředky a není zkrátka možné, 
aby každému jen kvůli popelu poskytlo město další nádoby, obzvláště když se jedná o sezónní záležitost a že zatím 
to všichni, s nimiž to řešila, pochopili. Ke zmiňovanému poplatku uvádí, že pokaždé, když se blíží splatnost poplatku 
za odpady, je v Dubáčku otištěn článek, kde jsou občané upozorněni, že je možné uhradit každé pololetí zvlášť, 
stejná informace je umístěna také na webu města, projde mobilním rozhlasem, objeví se na sociálních sítích 
a i přesto, že se všech, kdo přijdou platit osobně na pokladnu města, paní Kolomazníková ptá, zda si přejí zaplatit 
pouze jedno pololetí nebo uhradit celý rok, a že většina občanů chce zaplatit celý rok najednou s tím, že už na to 
pak aspoň nebudou muset myslet. Nicméně, slibuje, že v následujícím vydání Dubáčku, kde bude znovu otištěna 
informace o možnosti platit odpady pomocí QR kódů, což je novinka, bude opět jako vždy zdůrazněno, že občané 
mají možnost zaplatit do konce března pouze první pololetí, pokud je to pro ně finančně únosnější. 
 

Občan – děkuje s tím, že to nevěděla. A dále se ptá, když s přítelem žijí ve společné domácnosti dva, zda by i on 
mohl dostat svoji popelnici, aby tedy měli jednu navíc, protože jí prý na úřadě bylo řečeno, že je to podmíněno 
sňatkem a oni že sezdaní nejsou. 
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Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – ujišťuje ji, že to určitě není podmíněno sňatkem a že takovou 
informaci by jí kolegyně na úřadě zcela nepochybně nikdy neřekla. Vysvětluje, že po zralé úvaze a na základě 
letitých zkušeností bylo stanoveno pravidlo, které říká, že 1-4 obyvatelé v domácnosti = nádoba 120 l, 5 a více 
občanů = nádoba 240 l, popř. 2x120 l dle domluvy. Dále zmiňuje, že při placení odpadů nikoho nezajímá, 
zda se hodlají vzít. Dále se ptá, když spolu žijí ve společné domácnosti a přítel zde produkuje odpady, což nyní sama 
potvrdila, tak zda u města odpady také platí? 
 

Občan – uvádí, že poplatek platí za něj, respektive vlastně neplatí, protože mají jen jednu popelnici. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – znovu vysvětluje, že poplatek se neplatí za popelnici, 
ale za poplatníka, tedy za toho, kdo na území obce odpad produkuje. Podotýká, že je v pořádku, že občan xxxxxxxxxx 
řádně platí odpady za sebe jako poplatníka, ale pokud její přítel požaduje nějakou „výhodu“ v podobě vlastní 
popelnice, na kterou by stejně neměl nárok, neboť by i tak byli v domácnosti pouze dva, měl by si nejdříve dát věci 
do pořádku a hradit za službu, kterou využívá. 
 

Paní starostka – vstupuje do diskuze s tím, že v jejich domácnosti je 5 platících členů a popelnici má malou, stejnou 
jako občan xxxxxxxxxx, a ani v pěti lidech ji za dva týdny nezaplní více než z poloviny. Konstatuje, že sice chápe 
její problém s popelem, a že jej nemůže dávat na zahrádku tak jako u nich doma, kde topí dřevem, ale znovu 
zdůrazňuje, že jejich domácnost je pětičlenná a dobrovolně si sami řekli o menší nádobu, než na kterou by měli 
nárok, protože vše vytřídí a ví, že velkou popelnici by zkrátka nezaplnili. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – doplňuje, že je ráda, že má občan xxxxxxxxxx zájem, aby měla 
s přítelem vše v pořádku a že ať tedy za přítele poplatek u kolegyně zaplatí a že úřad bude maximálně nápomocen 
a pošle do místa jeho trvalého bydliště potvrzení o zaplacení poplatku v Dubé, čímž bude tam osvobozen 
od poplatkové povinnosti, která je daná zákonem a místními vyhláškami. 
 

Občan – ujišťuje se, zda tedy dobře chápe, že by odpady mohl platit tady. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – opakuje, že ano, že stačí přijít na úřad za kolegyní paní Veronikou 
Kolomazníkovou, přihlásit se k poplatkové povinnosti, poplatek uhradit a pracovnice úřadu se osobně postarají o to, 
aby byl doklad o zaplacení poplatku na příslušný úřad v místě bydliště odeslán. 
 

Občan – říká, že když to tak tedy jde zařídit, že následující den dopoledne tedy na úřad zajde, protože když chce 
něco ona, musí mít nejdřív s přítelem sama věci v pořádku. 
 

Paní starostka – doplňuje, že každopádně výsledkem nebude to, že přítel dostane vlastní popelnici. 
 

Občan – konstatuje, že to už jí bylo vysvětleno, ale že tedy je potřeba dát i toto do pořádku a zakončuje diskuzi 
s tím, že nemá ráda, když chce někdo kritizovat nebo si stěžovat a přitom nemá zameteno před vlastním prahem. 
 

Pan Tomáš Novák – v legraci se ptá, zda když se on ožení, dostane větší popelnici? 
 

Paní starostka – s úsměvem odpovídá, že ne. 
 

Pozvání na Masopust, který se bude konat v sobotu dne 10. února 2024 v Dubé 
 

Paní starostka – informuje, že začátek akce bude trochu posunutý, a že průvod vyrazí z náměstí v 15 hodin, 
protože jinak by se bubeníci nestihli vrátit z jiné akce. 
 

Paní Monika Šimonová – doplňuje, že občerstvení je zajištěno a pokud vyjde dobře počasí, mohlo by návštěvníky 
čekat i malé překvapení. 
 

Před ukončením tohoto bodu byla dána možnost zastupitelům i přítomným občanům vyjádřit se k těmto 
záležitostem. Zastupitelé a občané se vyjádřili, viz výše. 
 

Návrh usnesení bod 5): 
 

Zastupitelstvo bere na vědomí informace týkající se: 
– Hejtmanského dne v Dubé, který se konal ve středu dne 17. ledna 2024 
– proběhlé výměny nádob na komunální a separovaný odpad 
– pozvání na Masopust, který se bude konat v sobotu dne 10. února 2024 v Dubé 
______________________________________________________________________________________________________ 

 

6. Diskuse 

Paní starostka – vyzývá zastupitele a občany k příspěvkům do diskuse. 
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Paní Ing. Anna Ložková – obrací se s dotazem na pana tajemníka Janďourka, který zastupitelům posílá pozvánky 
na zasedání, zda by nebylo dostačující, zasílat je pouze e-mailem a nikoliv duplicitně také poštou. Z jejího pohledu 
by to bylo dostačující, a jak sama přiznává, ona si přečte elektronickou poštu a obálku, kterou dostane pak mnohdy 
již ani neotevírá. Dvojí zasílání je podle ní pro město zbytečný náklad. Dodává, že prosí o zvážení i ostatní zastupitele. 
 

Pan Bedřich Janďourek, tajemník MěÚ Dubá – vysvětluje, že všichni zastupitelé obdrží pozvánku elektronicky 
prostřednictvím e-mailu a následně totéž ještě roznáší místní doručovatelka – pracovnice města, že v tomto případě 
nejsou využívány služby České pošty. Vysvětluje, že fyzicky jsou pozvánky roznášeny hlavně proto, že na e-mail 
přeci jen není stoprocentní spoleh, může se stát, že pošta touto cestou nemusí dorazit. 
 

Paní starostka – upřesňuje, že pozvánky jsou doručovány v souladu s jednacím řádem zastupitelstva, ale že toto 
je možné změnit. Vyzývá proto zastupitele, aby si řekli, zda souhlasí s tím, aby k této změně došlo a že potom nebude 
problém jim poštu doručovat pouze elektronicky. Vysvětluje, že by byla nerada, aby zastupitelé měli pocit, že nejsou 
dostatečně informování, byť termíny jsou stanovené a schválené dopředu. 
 

Paní Gabriela Garrihy – konstatuje, že je to zbytečné plýtvání papírem a že ona obálku s pozvánku dost často 
také vůbec neotevře. 
 

Paní starostka – přiznává, že jí pan tajemník v práci dává podklady přímo na stůl, ale kdyby je dostávala domů 
v obálce, tak by ji nejspíše také neotevírala. 
 

Pan Jakub Fliegel – souhlasí se zasíláním pouze e-mailem. 
 

Pan Martin Mynařík – volí zaslání e-mailem. 
 

Paní Ing. Anna Ložková – opakuje, že e-mailem je to zcela dostačující. 
 

Paní Mgr. Veronika Matějková – upřednostňuje rozesílání e-mailem a dodává, že stejně čte podklady v mailu, 
tak je zbytečné cokoliv ještě posílat přes doručovatelku. 
 

Paní Monika Šimonová – konstatuje, že již dříve zmiňovala, že by jí to stačilo e-mailem. 
 

Pan Tomáš Novák – určitě mu to stačí e-mailem. 
 

Paní Eva Jelenová – je též názoru, že e-mailem je doručení dostačující. 
 

Paní starostka – uvádí, že na příště bude připravena úprava jednacího řádu a že došlo i ke změně v Zákoně o obcích, 
kde budou muset prověřit, jaké možnosti nyní zákon umožňuje. Zmiňuje také, že by měla být nově také možnost 
distanční účasti na zasedání, což by se také mohlo do jednacího řádu vnést, ale že je potřeba se na to nejdříve 
důkladně podívat, aby případné změny provedly najednou. Sama přiznává, že si moc nedokáže představit, 
jak by spolu zastupitelé diskutovali přes počítač a konstatuje, že za poslední roky si komunikace přes počítač užila 
tolik, že už se jí to ani nelíbí, nicméně kdyby došlo k nějaké mimořádné situaci a tato možnost byla v jednacím řádu 
zakotvena, nebyl by problém toho využít. Upozorňuje však také, že pokud by se zastupitelé rozhodli pro dálkový 
přístup členů zastupitelstva, musela by možnost dálkového přístupu být dána také občanům. 
 

Pan Tomáš Novák – ptá se, zda správně pochopil, že Diakonie Dubá nemá nyní ani jednoho klienta. 
 

Paní starostka – vysvětluje, že Diakonie Dubá má klientů dostatek, ale ani jeden z nich není z ORP Česká Lípa, 
což samozřejmě má dopad na způsob financování. Město Dubá se přidalo do memoranda o spolufinancování 
sociálních služeb v rámci ORP Česká Lípa, což v podstatě znamená, že ze společného balíku budou finančně 
podporovány služby, které využívají občané z ORP Česká Lípa. Diakonie Dubá je ale velmi specifická služba a přijímá 
klienty ze všech krajů republiky, čímž je značně limitována při možnostech žádat o finanční podporu. Na problémy 
narazila Diakonie i dříve, když byla součástí krajské sítě služeb v sociální oblasti, protože většinou měla klienty 
z jiných krajů. Tuto problematiku řešil ředitel Diakonie Dubá i s panem hejtmanem Martinem Půtou při jeho 
návštěvě v rámci Dne s hejtmanem. 
 

Pan Tomáš Novák – doplňuje, že byl přesvědčen, že jediným kritériem bylo, že musí jít o občana České republiky. 
 

Paní starostka – vysvětluje, že u podobných zařízení vždy záleží na tom, v jaké síti jsou zařazeny, protože to má 
největší vliv na financování zařízení. 
 

Paní Gabriela Garrihy – ptá se, jaké druhy handicapu klienti Diakonie mají, zda spíše tělesné, nebo duševní. 
 

Paní starostka – vysvětluje, že většina z nich má tělesné postižení, a to velmi často po úrazu, a že Diakonie Dubá 
je centrum rehabilitace, kde se klienty snaží vrátit do běžného života. Délka umístění v zařízení je od 1 do maximálně 
3 let. 
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Občan – vrací se k otázce popelnic na bioodpady a upozorňuje sl. Zuzanu Martínkovou, že popelnice naproti školce 
u bytovek je přeplněná. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – prosí o upřesnění, kterou má na mysli. 
 

Občan – konkrétněji uvádí, že jde o popelnici u bytovek v Luční ulici. 
 

Pan Tomáš Novák – vstupuje do diskuze s tím, že tu mají lidé, co si o ni zažádají. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – vysvětluje, že ta byla dlouho nevyvezena kvůli tomu, že dělníci, 
co dělali v Luční ulici, do ní naházeli kusy asfaltu a stavebních odpadů, což znemožnilo její řádný vývoz a proto bylo 
třeba z ní nejdříve tento odpad odstranit, aby se mohla opět používat na bioodpady, což by nyní již mělo být 
v pořádku. 
 

Občan – říká, že pokud nemá město stavební odpad kam odvézt, že by o něj měla klidně zájem. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – podotýká, že město veškeré stavební odpady předává výhradně 
oprávněné osobě a likviduje v souladu se zákonem o odpadech. 
 

Pan Tomáš Novák – dodává, že paní občan xxxxxxxxxx si o nádobu na bioodpad může v rámci stejné ceny za odpady 
zažádat k sobě domů, obdobně jako o popelnici na plast, papír a sklo. 
 

Paní starostka – přerušuje jej s tím, že na sklo se popelnice nevydávají, to je možné vhazovat pouze v rámci veřejné 
sítě separátních nádob. A zakončuje odpověď tím, že o této konkrétní zmiňované nádobě na bioodpad město ví. 
Ujišťuje dále občana xxxxxxxxxx, že pokud si od města vezme k velké popelnici na plast ještě nádobu na papír a bio, 
bude na tom se svou malou popelnicí na směsný odpad objemově mnohem lépe, než byla doposud. Dodává, 
že objemově je nejvíce plastu, že tuto popelnici hravě doma naplní a že její muž se dlouho bránil popelnici 
na bioodpady, neboť mají po zahradě několik kompostérů, ale že nakonec si ji vzali a používají ji na odpad 
rostlinného původu, který není úplně vhodné si ukládat na kompost (listí z ořešáku, rajčata napadená plísní atd.). 
Podotýká, že chápe, že jsou i nemovitosti, kde nemají možnost mít tolik popelnic před domem, ale že ten, 
kdo tu možnost má, by ji měl využít. 
 

Pan Martin Mynařík – souhlasí s tím, že mít pět popelnic před domem není zrovna velká paráda. 
 

Paní starostka – zmiňuje, že třeba na Moravě jsou místa, kde nyní sváží směsný odpad pouze jednou za měsíc, 
a že třeba pro ni je toto nepředstavitelné. Konstatuje, že chápe, že u někoho může dojít k mimořádné situaci, 
kdy je v domácnosti více odpadu např. v souvislosti se zdravotním stavem členů rodiny, ale že s tím 
si určitě dokážeme poradit. A dodává, že je přesvědčená, že ten, kdo odpady třídí, nemůže mít problémy 
ani při dvoutýdenním svozu. 
 

Občan – ptá se, zda je Luční ulice již zcela dokončena, nebo se město bude zabývat vzniklými nerovnostmi 
na vydlážděném úseku a uvádí, že co do kvality provedení je to podle něj v porovnání s ulicí Jana Roháče rozdíl. 
Uvádí, že v ulici Luční to při jízdě autem neskutečně houpe. 
 

Paní starostka – vysvětluje, že tato akce ještě není zcela u konce a že byla městu předána s nedodělky, které budou 
řešeny na jaře. Jít by mělo o terénní nedodělky, veřejnou zeleň a dodatečně budou řešeny i vzniklé schůdky 
do knihovny a mateřské školy, o kterých byla řeč na minulém zasedání zastupitelstva. Podotýká, že na stavbu 
je samozřejmě i reklamační lhůta, takže hned, jak to počasí umožní a zledovatělý sníh zmizí, bude se tímto 
podnětem město zabývat. 
 

Pan Martin Mynařík – ptá se, proč jsou zamčené popelnice na sklo. 
 

Paní Gabriela Garrihy – přikyvuje s tím, že větší sklenice tam nejdou dát. Mluví zejména o větších zavařovacích 
lahvích a střepech. 
 

Paní starostka – vysvětluje, že nic objemnějšího by tam ani přijít nemělo, a pokud je něco většího, jako tabulové 
sklo, mělo by to přijít na sběrný dvůr. Chápe, že sice může být nepříjemné házet tam flašku po flašce, 
ale že je to potřeba, abychom se vyhnuli mimo jiné třeba i možným pokutám z koncového zařízení odběratele. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – vysvětluje, že důvodů je hned několik. Nádoby jsou uzamčené kvůli 
tomu, aby do nich lidé neházeli směsný komunální odpad, porcelánové nádobí, zrcadla apod., kvůli kterým skutečně 
hrozí pokuta od koncového zařízení. Vhazovací otvory jsou chráněné gumou z bezpečnostních důvodů, 
a to především kvůli nebezpečí zpětně vymrštěných střepů po roztříštění skla. Vysvětluje, že původní zvony s dolním 
výsypem byli mnohem vyšší, tudíž nehrozilo takové nebezpečí vlétnutí střepů do obličeje nebo pořezání rukou. 
Nové nádoby jsou však výrazně nižší a tudíž je pravděpodobnost vlétnutí střepu zpět vyšší. Gumy kolem vhozů 
odpovídají normám požadovaným po výrobcích. Dodává také, že na polepech kontejnerů na sklo je sice uvedeno, 
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že se do nich může dávat i tabulové sklo, ale že koncovka, na níž se sklo vozí, si přeje mít tyto dva druhy odděleně, 
proto je po občanech požadováno, aby se tabulové sklo vozilo výhradně do sběrného dvora, kde je na to připraven 
speciální kontejner. A upozorňuje, že pokud budou mít velké sklenice, které jim do kontejneru neprojdou, 
můžou je přivézt do sběrného dvora, kde mají kontejner odemčený, a nikdo nebude zkoumat, jaké lahve do něj 
kdo vyhazuje. 
 

Paní starostka – pokračuje, že třeba od třídění barevného a čirého skla už obce dávno ustoupily, neboť svozovky 
je svážely dohromady a ani koncovky to již nepožadovaly, ale oddělovat sklo obalové a tabulové je důležité. 
 

Paní Gabriela Garrihy – obává se, že v létě bude v Nedamově se sklem problém, protože tam byly kontejnery 
vždy plné. 
 

Paní starostka – konstatuje, že parkoviště v Nedamově je velmi specifické místo, a že problémem je blízkost silnice 
a skutečnost, že zde zastaví prakticky kdokoliv, a to jak živnostníci, tak lidé z obcí, které pod Dubou nepatří. 
Uvádí, že sem bude umístěna nová fotopast a informační cedule, a že doufá, že i to pomůže. Dále uvádí, že uvažuje 
také o možnosti uzamčení těchto nádob s tím, že přístup k nim by byl umožněn pouze těm občanům, pro které jsou 
spádově určeny – tzn. obyvatelům a chatařům z části obce Nedamov. 
 

Občan – uvádí, že jí velmi mrzí, že lidé nepřemýšlejí a např. do kontejnerů na papíry jsou schopni vhodit velké 
nerozložené krabice. 
 

Paní starostka – říká, že tento nešvar se bohužel netýká jen Nedamova, že je to na spoustě míst a že je potřeba 
to lidem stále opakovat. Ostatně, podobné věci dělali, i když byly po městě ještě rozmístěny separátní zvony. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – doplňuje, že to bylo ještě horší, protože ze současných nádob 
se krabice dá poměrně snadno vyndat a roztrhat, ale v původním zvonu se rozevřela a ven už ji nikdo nedostal 
a mnohdy bylo problematické ji z kontejneru i vysypat. Uvádí, že při prvním vývozu směsného odpadu se podívala 
do papíru ve Lhotě, kde byl kontejner plný jen kvůli cca 6 banánovým krabicím. O jejich roztrhání požádala jednu 
z místních obyvatel, která jí přišla říci, že je tam vyhodili cizí lidé, kteří u kontejnerů zastavili s autem, vyházeli je 
a odjeli. Sama připouští, že byla překvapená, když při prvním vývozu kontejnerů na papír vykázalo svozové auto 
hmotnost 1,5 tuny papíru. 
 

Paní Monika Šimonová – uvádí, že jí se stalo, že při doplňování další nádoby na plast ve Dřevčicích vytáhla 
z kontejneru na směsný odpad pneumatiky, LCD televizor a kýbl plný plastu, i když vedlejší plast byl úplně prázdný. 
 

Paní Ing. Anna Ložková – říká, že jí velmi mrzí, když vidí lidi, kteří minou x kontejnerů na tříděné odpady 
a vše naházejí do kontejneru na směsný odpad, i když je to samý plast, sklo a papír. 
 

Paní Monika Šimonová – říká, že třeba Deštná velmi trpí tím, že kontejnery jsou hned u hlavní silnice, a že u nich 
zastaví prakticky kdokoliv a že si všimla, že cestou z Mělníka jsou Deštná a Zakšín asi jediné, kdo mají kontejnery 
takto u silnice. 
 

Paní Mgr. Veronika Matějková – uvádí, že třeba v Tupadlech jsou již kontejnery trochu schované, a že tam dost 
možná řešili to samé. 
 

Paní Zuzana Martínková, zaměstnanec úřadu – upřesňuje, že v Tupadlech jsou u silnice dvě stanoviště, jedno, 
že je trochu dál u sjezdu k domům a druhé před úřadem, ale že tam si asi nikdo nedovolí dělat nepořádek. 
Dále uvádí příklad ze Dřevčic, kde bylo v kontejneru na směsný komunální odpad u bytovek celé závaží z pračky, 
které vyřadilo auto z provozu na téměř 25 minut a jen zázrakem nezničilo celou nástavbu. 
 

Paní starostka – konstatuje, že v osvětě bude město pokračovat, bude lidi informovat a všichni budeme doufat, 
že si to lidé uvědomí a začnou se chovat zodpovědně. 
______________________________________________________________________________________________________ 

 

Závěr zasedání 

Paní starostka – končí zasedání zastupitelstva v 1750 hodin. Děkuje panu tajemníkovi za přípravu zasedání, 
děkuje všem za pozornost a přeje hezký zbytek večera. Na závěr sděluje, že příští řádné veřejné zasedání 
zastupitelstva se uskuteční ve čtvrtek dne 22. února 2024 v 1700 hodin v Dubé. 
______________________________________________________________________________________________________ 
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Přílohy zápisu 

1) Prezenční listina 
2) Zveřejněná informace o konání veřejného zasedání Zastupitelstva Města Dubá podle ustanovení § 93 odst. 1 

zákona o obcích 
______________________________________________________________________________________________________ 

 

Vyhotovení a podepisování zápisu 

Zápis byl vyhotoven dne 26. ledna 2024 

 
Zapisovatel zápisu: paní Zuzana Martínková ………………………………………… 

 
Ověřovatelé zápisu: 

 
Paní Monika Šimonová dne ……………………………… ………………………………………… 

 
 
Paní Gabriela Garrihy dne ……………………………… ………………………………………… 

 
Místostarosta Města Dubá: 

 
Pan Martin Fuxa, DiS. dne ……………………………… ………………………………………… 

 
Starostka Města Dubá: 

 
Paní Ing. Irena Žalovičová dne ……………………………… ………………………………………… 


